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سرمقاله

افزایش درگیری خشونت آمیز در 
اسرائیل 

ادامه از صفحه یک
دولت رژیم صهیونیستی  تا آنجا پیش رفت 
که  ایتمار بن گوریر  وزیر تندرو امنیت داخلی 
پیشنهاد کرد حمل اسلحه برای شهرک نشینان 

آزاد شود.
العاده  فوق  تفکرات  از  ناشی  اخیر  حوادث 
راست افراطی و  مذهبی اسرائیل است که به 
هیچ وجه نمی خواهد حداقل حقوق فلسطینی ها 
را به رسمیت بشناسد و برای تحقیر مسلمانان 
و فلسطینی ها  ایتمار بن گویر چندی قبل  به 
ساحت مسجد الاقصی تعرض کرد و آتش خشم 
فلسطینی ها را بر افروخت و اکنون با تیراندازی 

به ساکنان اردوگاه جنین ادامه پیدا کرد.
جدید  کابینه  بر  حاکم  تفکر  که  آنجایی  از 
ها  فلسطینی  مقابل  در  گری  افراطی  اسرائیل 
است بعید نیست نیروهای اسرائیلی دست به 
موجب  و  بزنند  بیشتر  آمیز  خشونت  کارهای 
عکس العمل فلسطینی ها بشوند  مگر این که 

مقامات اسرائیلی دو راهکار زیر را بر گزینند 
۱-  انتخابات مجدد بر گزار کنند و با روی کار 
آمدن دولتی میانه رو از تندروی صهیونیست های 

افراطی در کابینه فعلی جلوگیری شود .
وزیران  کند   ترمیم  را  کابینه  نتانیاهو     -۲
تندرو را از کابینه اخراج کند که این راه حل برای 

نتانیاهو سخت و ناممکن است .
 ۱۴۰۱ بهمن  دهم  دوشنبه  امروز  است  قرار 
مصادف با ۳۰ ژانویه ۲۰۲۳  بلینکن وزیر خارجه 
الی  و  نتانیاهو  با  و  اسرائیل بشود  وارد  آمریکا 
گفتگو  و  دیدار  اسرائیل  خارجه  وزیر  کوهن 
داشته باشد در کنار محور اصلی مذاکرات که 
مقابله با جمهوری اسلامی است احتمالا بلینکن 
از نتانیاهو خواهد خواست برای مقابله با تهران 
از روش خشونت آمیز نسبت به فلسطینی ها 
که سبب ایجاد حساسیت در منطقه می شود 

خودداری کند .

خبر

اخبار

سخت گیری به مردم نتیجه اش همین 
است که می بینید

در  فرهنگی  میراث  وزیر  ضرغامی،  الله  عزت 
واکنش به حملات اخیر اصولگرایان به او نوشت: 
»روش من در تعامل با مردم ذاتی است؛ نمی توانم 
غیر از این باشم. ما را از خودمان نترسانید! همین 

هستم که می بینید.«
به گزارش انتخاب، ضرغامی در بخش هایی از 
پیام توئیتری خود نوشت:  در مورد جذب قشر 
قشر  که من خودم جزو  بگویم  باید  خاکستری 
با  و  می کنم  افتخار  آن  به  و  هستم  خاکستری 
کسانی که خودشان را قبهّ ی نور دانسته و دیگران 
از  ملت  دارم.  مرزبندی  می کنند،  رنگ بندی  را 
این رنگ بندی ها خیری ندیده است!   - در مورد 
انتخابات بدانید که اجمالاً ریاست جمهوری در 
ایران دو دوره ای است؛ در سال ۱۴۰۸ من هفتاد 
نه  نیستم.  این مسؤولیت  مناسب  و  دارم  سال 
شورای نگهبان صلاحیت من را احراز می کند و نه 
دیگر علاقه ای به قضاوت آنان در مورد خودم دارم. 
  کسی گمان نکند که می تواند زودتر از این هشت 
آلترناتیو باشد.   وی همچنین تاکید کرد:  سال، 
روش من در تعامل با مردم ذاتی است؛ نمی توانم 
غیر از این باشم. ما را از خودمان نترسانید! همین 
هستم که می بینید. عمل به سفارش رهبری در 
همراهی با مردم نباید اینقدر هزینه داشته باشد. 
 همچنین جمله ی بدیهی “هرکس تحریک می شود 
نگاه نکند” مرّ صریح دستورات شرعی و موضع 
امام خمینی )ره( در مورد آن سریال معروف است. 
ضرغامی همچنین گفت: برخی سخت گیری های 
حداکثری را برای زندگی شخصی خودمان حفظ 
همین  نتیجه اش  مردم،  به  سخت گیری  کنیم؛ 
است که می بینید!   تذکر، سؤال و استیضاح حق 
که  نماینده ای  با  اما  است.  مجلس  نمایندگان 
از  اقدام به درگیری فیزیکی را بخشی  هتاکی و 
حقوق نظارتی خود می داند، چه باید کرد؟ امر به 
معروف و نهی از منکر ضرورت دین است؛ آداب 
آن را بیاموزیم و به جای سلیقه های شخصی، فقط 
 بر اساس آنچه شرع مقدس می گوید، عمل کنیم.

مردم را نسبت به دین خدا بدبین نکنیم که مدیون 
شهدای گرانقدرمان خواهیم شد. گفتنی است، 
حملات اصولگرایان به ضرغامی پس از آن شدت 
گرفت که او چندی پیش  گفته بود: »متاسفانه 
بعضا تنگ نظری وجود دارد. من چند وقت پیش 
در نمایشگاه دستاورد های بانوان شرکت کردم و 
توئیتی زدم که متاسفانه چند نفر خیلی تندروی 
از  تعدادی  و  داشتند  ناشایستی  رفتار  و  کردند 
خانم ها در این مراسم به صورت آئینی و همخوانی 
محتوای بسیار خوبی را در وصف پیامبر و امام 
هم  مشکل شرعی  هیچ  و  کردند  اجرا  )ع(  علی 
نداشت. دیگر نمی شود، آنقدر سختگیری کرد و 
من به آن آقایی که اشکال می گیرد و رفتار ها و 
برخورد های تند می کند می گویم که اگر تحریک 

می شود، نگاه نکند. «

دو سوال از خاندوزی اعلام وصول 
شد

اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان  سوال  دو 
از وزیر امور اقتصادی و دارایی در مجلس اعلام 
رئیسه  هیات  عضو  نادری  احمد  شد.   وصول 
مجلس در پایان جلسه علنی روز یکشنبه مجلس 

موارد اعلام وصولی را قرائت کرد.
ارکانی  احسان  ملی  سوال  دو  اساس  این  بر 
نماینده مردم نیشابور و تعدادی دیگر از نمایندگان 
و  اقتصادی  امور  وزیر  خاندوزی  سیداحسان  از 
برای  وزارتخانه  این  »راهکار  خصوص  در  دارایی 
جبران کاهش ارزش نقدینگی سرمایه در گردش 
کارخانه تولید روغن خوراکی« و »علت نبود یک 
و  بورس  خصوص  در  عمومی  و  شفاف  سامانه 
و  حقیقی  افراد  توسط  بانکی  تسهیلات  دریافت 

حقوقی« اعلام وصول شد.

استیضاح وزیر بهداشت منتفی شد
سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
از منتفی شدن استیضاح وزیر بهداشت، درمان 

و آموزش پزشکی خبر داد. 
زهرا شیخی مبارکه در گفت و گو با با اشاره به 
جلسه روز گذشته کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس گفت: در این جلسه نمایندگان متقاضی 
و  بهداشت  وزیر  اللهی  عین  بهرام  استیضاح 
درمان و آموزش پزشکی حضور داشتند و نظرات 

و سوالات خود را مطرح کردند.
درمان  و  بهداشت  کمیسیون  سخنگوی 
بررسی  به  توجه  با  افزود:  یازدهم  مجلس 
از  نمایندگان  سوالات  و  استیضاح  محورهای 
وزیر و پاسخ های داده شده از سوی عین اللهی، 

استیضاح وزیر بهداشت منتفی شده است.

سفر قالیباف به الجزایر

شورای  مجلس  رئیس  قالیباف  محمدباقر 
های  ملاقات  حاشیه  در  گذشته  روز  اسلامی 
در  حاضر  مجالس  رؤسای  با  خود  دوجانبه 
با  دیدار  از  پس   PUIC اجلاس  هفدهمین 
الجزائر، در  صالح قوجیل رئیس مجلس امت 
گفت وگوی کوتاهی که به صورت زنده از برخی 
شبکه های الجزایر پخش شد، ضمن تشکر از 
حضور  برای  کشور  این  مجلس  رئیس  دعوت 
در اجلاس، گفت: این توفیقی برای بنده است 
الجزائر سفر کرده ام.  بار به  که برای نخستین 
انقلاب  با  میلادی   7۰ دهه  همان  از  ما  ملت 
آزادی بخش الجزایر آشنا شدند؛ آن زمان خود 
من به عنوان یک جوان انقلابی در ایران مشغول 
مبارزه با استبداد بودم و همراه سایر جوانان، 
مسائل مربوط به الجزائر و انقلاب این کشور را از 

طریق اخبار دنبال می کردیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه با بیان 
اینکه ارتباط عمیقی میان ملت های دو کشور به 
لحاظ فرهنگی، سیاسی، اقتصادی و رویکردها 
در مبارزه با رژیم صهیونیستی و دفاع از آرمان 
های فلسطین وجود دارد، عنوان کرد: امروز با 
هر دو رئیس مجالس ملی و سنای الجزائر دیدار 
داشتم و بر توسعه روابط اقتصادی و سیاسی 

تأکید کردم.
وی اظهار داشت: امیدوارم این سفر مقدمات 
به  کشور  دو  ملت های  میان  عمیق  همکاری 
خصوص میان جوانان دو کشور در عرصه های 
فنی  و  اقتصادی  مسائل  توسعه  دانش بنیان، 
در حوزه های مختلف به ویژه در حوزه استارت 
آپ ها و پلتفرم هایی باشد که بتوان از طریق آن 
ظرفیت های دو کشور را به بروز و ظهور رساند و 
این اولین دستور کار ما در کمیسیون مشترک 
گفتنی  بود.  خواهد  تهران  در  کشور  دو  عالی 
الجزایر،  کشور  رسانه ای  پروتکل  طبق  است، 
روسای  سطح  در  تنها  خبری  کنفرانس های 
دلیل  به  اما  می شود،  برگزار  کشورها  جمهور 
اهمیت حضور دکتر قالیباف رئیس قوه مقننه 
کشورمان در هفدهمین اجلاس اتحادیه پارلمانی 
کشورهای عضو سازمان همکاری های اسلامی، 
و  ایران  مجالس  روسای  خبری  کنفرانس 

الجزایر به صورت استثنا برگزار شد.

به گزارش ایرنا، در این حمله از سه فروند ریزپرنده 
از نوع کوادکوپتر پیشرفته مجهز به بمبلت استفاده 
شده است و عوامل حفاظت پیرامونی مجموعه پس 
از شنیدن صدای کوادکوپترها با تجهیزات در اختیار 
از جمله سلاح و سامانه های جنگ الکترونیک اقدام 
به مقابله با این پرنده ها می کنند که موفق به ساقط 

کردن یک فروند از آنها می شوند.
یک فروند از این کوادکوپترها حین مقابله، لینک 
ارتباط GPS خود را در اثر جمینگ از دست می دهد 
و همین موضوع منجر به سقوط آن و برخوردش با 
سقف سوله می شود که فیلم منتشر شده در فضای 
مجازی از لحظه اصابت هم مربوط به این کوادکوپتر 
است که پس از اخلال در ارتباط آن و سقوطش به 
سقف سوله برخورد می کند. این مجموعه پیش تر نیز 
تجربه موردی مشابه را داشته و تمهیدات در نظر 
گرفته شده پس از آن حادثه منجر به این می شود 
که خسارت قابل توجهی در این حمله به کارگاه ها و 
سوله های آن وارد نشود. گفتنی است که یک فروند 
دیگر از این کوادکوپترها که در حین عملیات مقابله 
نیروهای حفاظتی  اختیار  در  دیده  کمتری  آسیب 

مستقر در مجموعه قرار گرفته است.
بیانیه وزارت دفاع

در همین رابطه وزارت دفاع در بیانیه ای اعلام کرد: 
وزارت  کارگاهی  مجتمع های  از  یکی  شنبه  شامگاه 
نا موفق ریزپرنده ها  دفاع در اصفهان مورد حمله 
این  است::  آمده  بیانیه  این  ادامه  در  گرفت.  قرار 
حوالی   ۱۴۰۱ بهمن  هشتم  شامگاه  ناموفق  حمله 
ساعت ۲۳:۳۰ صورت گرفت که با پیش بینی ها و 
تمهیدات پدافندی حمله ریزپرنده ها با موفقیت دفع 
شده است. این بیانیه می افزاید: این تهاجم ناموفق 
تلفات جانی نداشته و آسیب جزیی به سقف کارگاه 
و  تجهیزات  در  خللی  فضل الهی  به  که  شده  وارد 

ماموریت های مجموعه ایجاد نکرده است.
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح به ملت 
اقدامات  دهد  می  اطمینان  اسلامی  ایران  شریف 
مراکز ما برای تولید قدرت، اقتدار و امنیت با شتاب 
و جدیت ادامه خواهد یافت و این اقدامات کورکورانه 
نخواهد  کشور  پیشرفت  مسیر  تداوم  در  تاثیری 

داشت.
عضو  مشکینی  عباس زاده  محمود  همچنین 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
در گفت و گو با خبرگزاری مهر، گفت: به دنبال 

انفجار در یکی از صنایع دفاعی اصفهان عصر دیروز 
و  ملی  امنیت  کمیسیون  ماه(  بهمن   ۹ )یکشنبه 
سیاست خارجی مجلس با حضور مسئولان وزارت 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح ابعاد این موضوع 

را بررسی شد.
عوامل حمله شناسایی خواهند شد

از سوی دیگر محمدحسن آصفری عضو کمیسیون 
امور داخلی کشور و شوراها در مجلس درباره آخرین 
به یک مرکز  ریزپرنده ها  ناموفق  از حمله  جزئیات 
نظامی در اصفهان، اظهار داشت: این موضوع در 

حال بررسی توسط سازمان های اطلاعاتی و امنیتی 
کشور است و مطمئناً با هر فرد و کشوری که پشت 

این اقدام باشد، برخورد جدی خواهد شد.
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در 
مجلس ادامه داد: حتماً عواملی که در این اتفاق 
نقش داشتند، به زودی از سوی دستگاه های امنیتی 
و اطلاعاتی مانند سازمان حفاظت اطلاعات سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی شناسایی و با آنان برخورد 

خواهد شد.
وی بیان کرد: از زمانی که تاسیسات هسته ای 

خود را در اختیار سپاه گذاشتیم، تاکنون شاهد چنین 
اقداماتی نبودیم و تاکید داریم که حتماً باید تدابیر 
چنین  شاهد  دیگر  تا  شود  اتخاذ  بیشتری  امنیتی 

وقایعی نباشیم.
اسلامی  شورای  مجلس  در  اراک  مردم  نماینده 
به  شستی  ضرب  ما  مسلح  نیروهای  کرد:  تاکید 
دشمنان نشان دادند و به همین دلیل معاندان و 
دشمنان نظام به دنبال آن هستند که در بنیه دفاعی 
ما خلل ایجاد کنند، اما مطمئناً به نتیجه نخواهند 
رسید و روز به روز بنیه دفاعی ما قوی تر خواهد شد.

 نمایندگان مجلس شورای اسلامی در نشست علنی روز گذشته به 
بررسی رسیدگی به طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس پرداختند و با 
۱۴6 رای موافق، 5۹ رای مخالف و ۱6 رای ممتنع از ۲۲۱ رای، با کلیات این 

طرح، موافقت کردند.
در همین راستا، در ابتدا علی حدادی سخنگوی کمسیون امور داخلی 
کشور و شوراها در ادامه گزارش این کمیسیون را به شرح ذیل قرائت 

کرد:
ضرورت اصلاح قوانین انتخابات و رفع نواقص قانون انتخابات همواره 
یکی از چالش های نظام انتخاباتی در ایران بوده است به نحوی که 
از  درخواست  عنوان  به  نظارتی  نهادی  سوی  از  ای  مسئله  چنین 
مجلس طرح شده است. رهبر انقلاب هم در دیدار خردادماه امسال 
با نمایندگان مجلس یازدهم بر پیگیری اصلاح قوانین انتخابات به عنوان 

یک مطالبه از مجلس تاکید نمودند.
از سال ۱۳۹5 اگر چه محافل مختلف در خصوص ضرورت اصلاح 
قوانین انتخابات مباحث مختلفی مطرح نمودند، سیاست های انتخاباتی 
مقام معظم رهبری یک سند بالادستی پیش نهاد کرده اند که اجرای آن 

نیازمند اصلاح قوانین موجود می باشد.
در مصوبه پیش رو سعی شده است اغلب سیاست های انتخابات، 
ابتدا  است.  شده  مطرح  اصلاحی  پیشنهاد  بگیردو  قرار  توجه  مورد 
جلسات کارشناسی در مرکز پژوهش های مجلس برگزار شد. بعد از 
اعلام وصول طرح نیز جلسات کارگروه تخصصی در کمیسیون برگزار 
شد. بر این اساس طرح حاضر اصلاحاتی را پیش بینی کرد که مهم 

ترین اصلاح آن به شرح ذیل است.
۱. ثبت درخواست متقاضیان شرکت در انخاتبات به عنوان نامزد و 
دریافت مدارک لازم قبل از ثبت نام، امکان الکترونیکی شدن انتخابات

۲. مدت زمان رسیدگی به صلاحیت داوطلبان از 6۰ روز به ۱۳۴ روز 
افزایش یافته است.

محمدصالح جوکار رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای 
مجلس درخصوص این طرح اظهار داشت: در سال ۱۳۹5 مقام معظم 
رهبری سیاست های کلی انتخابات را ابلاغ کردند و از آن سال تاکنون 
اصلاحات قانون انجام نشده است و قانون فعلی به روال سابق پیش 
می رود. وی افزود: ما با دولت، پژوهشکده های مرتبط و وزارت کشور 
برای تدوین و ارائه این طرح هماهنگی های لازم را انجام دادیم و جلساتی 
را برگزار نمودیم و نهایتاً این طرح با نظر آن ها در مجلس مطرح شد و 
حالا دولت نیز موافق آن است و به نوعی نظر کارشناسان و مجری را در 

مورد آن دریافت کرده ایم.
نماینده مردم یزد در مجلس تاکید کرد: تمام مواد این طرح براساس 
سیاست های کلی ابلاغی مقام معظم رهبری است و اگر صحبت از 
مقابله با تخلفات انتخاباتی و خرید و فروش رأی می شود و یا صحبت از 
نقش آفرینی احزاب در انتخابات در میان است، بر اساس سیاست های 
ابلاغی مقام معظم رهبری مطرح شده است. همچنین اختصاص زمان 
برای هیات های نظارت و اجرایی و رسیدگی به صلاحیت افراد در این 

طرح طبق سیاست های ابلاغی در نظر گرفته شده است.

مخالفان طرح چه گفتند؟
 غلامحسین رضوانی نماینده مردم تهران در مخالفت با کلیات طرح 
اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی با انتقاد از عدم 
ارائه لایحه از طرف دولت برای اصلاح قانون انتخابات مجلس گفت: 
رهبر معظم انقلاب نیز بارها در تذکرات خود بر تقدم لایحه نسبت 
به طرح تأکید داشتند چرا که در لایحه امکانات فراوانی برای بحث 

کارشناسی وجود دارد.
نماینده مردم تهران، شمیرانات، ری، اسلامشهر و پردیس در مجلس 
با اشاره به تلاش نمایندگان در پایان هر دوره از مجلس برای اصلاح 
قانون انتخابات مجلس افزود: این موضوع نیز شائبه تعارض منافع را 
ایجاد می کند، این در حالی است که ما در مورد قانون انتخابات مجلس 
و حتی ریاست جمهوری خلأ قانونی نداریم و بهتر است به جای این 
طرح به موضوعاتی مانند شفافیت آراء نمایندگان که از خواسته های 

موکلین ما و از وعده های نمایندگان از ابتدای دوره بوده بپردازیم.
به صلاحیت  رسیدگی  برای  بیشتری  فرصت  طرح  در  افزود:  وی 
نامزدها و پاسخگویی دستگاه های استعلام کننده پیش بینی شده است 
اما مشکل انتخابات ما این موضوع نیست. از سوی دیگر ممنوعیت 
ورود نظامیان به انتخابات پیش بینی شده که درست نبوده و ما بهتر 
است به یکی از کارکردهای مهم انتخابات یعنی نقش توده های مردم به 
ویژه در مناطق کوچک و فعال کردن احزاب در کلانشهرها توجه کنیم.

محمد باقری نماینده مردم بناب در مخالفت با کلیات طرح نامبرده 
گفت: تا زمانی که انتخابات استانی نشود، مشکل انتخابات مجلس حل 
نخواهد شد. انتخابات مجلس باید همانند انتخابات خبرگان رهبری، 
استانی شده تا افراد موجه شرکت کنند. این طرح مشکلات عدیده ای 
را ایجاد خواهد کرد و به کنترل خرید و فروش آراء که به خصوص در 
شهرهای کوچک به یک مسئله تبدیل شده یا سرنوشت انتخابات به 
ویژه در شهرهای کوچک که به منابع مالی گره خورده کمک نخواهد 
کرد. نماینده مردم بناب در مجلس افزود: تا زمانی که خرید و فروش 
آراء کنترل نشود، نخبگان از ورود به انتخابات پرهیز می کنند و وارد 
رقابت های سیاسی نمی شوند. از سوی دیگر تا زمانی که انتخابات حزبی 
نشود و احزاب نقش فعالی در انتخابات پیدا نکنند نمی توانیم شاهد 
رفع مشکلات باشیم. ما نزدیک به ۴۰۰ حزب داریم که هیچ نقشی در 
انتخابات ندارند و در این طرح نیز برای آنها برنامه ای پیش بینی نشده 
آباد همچنین در  نوری قزلجه نماینده مردم بستان  است. غلامرضا 
مخالفت با کلیات طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس یادآور 
شد: رهبر معظم انقلاب بر اصلاح قانون انتخابات از نگاه نظام جامع 
انتخابات کشور تأکید داشتند، مسئله اصلی کشور ما در بحث انتخابات 
موضوع مشارکت و خواسته ما افزایش مشارکت یا مشارکت حداکثری 
است که این طرح چنین ارمغانی را برای ما نخواهد داشت، همچنین 

تسهیلاتی برای افزایش مشارکت در این طرح فراهم نشده است.
طرح  از  موادی  به  اشاره  با  مجلس  در  آباد  بستان  مردم  نماینده 
مذکور گفت: در ماده )۲( این طرح آمده است که مستخدمین رسمی 
نیروهای مسلح و وزارت اطلاعات که برابر قانون قبل از انتخابات از 

نمایندگی سنوات خدمتی  دوره  از  بعد  داده اند  استعفا  سمت خود 
آنان در صندوق های بازنشستگی مربوط اعمال می شود. این موضوع 
از مباحث مربوط به کمیسیون اجتماعی است که نباید در این طرح 
گنجانده می شد، از سوی دیگر این سوال را ایجاد می کند که اگر این 
ماده از طرح حذف شود، آیا همچنان بر تصویب کلیات اصرار می شود.
وی تصریح کرد: از سوی دیگر در تمدید زمان رأی گیری و شرایط 
اختصاصی انتخاب شوندگان سخت گیری هایی اعمال شده و علاوه بر 
آن به ایجاد ستاد بانوان نامزدها اشاره ای نشده است بنابراین این طرح 

نمی تواند مشکل انتخابات مجلس شورای اسلامی را حل کند.
موافقان طرح چه گفتند؟

رسول فرخی میکال نماینده مردم لاهیجان در موافقت با کلیات طرح 
اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس گفت: انتخابات یکی از مسائل 
مهم کشور است و به تعبیر امام خمینی )ره( مجلس در رأس امور 
است. رهبر معظم انقلاب نیز بارها بر موضوع انتخابات و اصلاح قانون 
آن تأکید داشتند. این طرح نیز به برگزاری انتخابات هدفمند در مسیر 

درست و رفع نواقص برنامه های انتخاباتی کمک خواهد کرد.
وی افزود: پیگیری تخلفات پس از برگزاری انتخابات یکی از مزایای 
این طرح است، همچنین به فعالیت احزاب رسمیت بخشیده و آنها را 
پاسخگوی مردم خواهد کرد. محمد سبزی نیز در موافقت با کلیات طرح 
مذکور به مطالبه مردم و رهبری برای اصلاح قانون انتخابات اشاره کرد 
و گفت: ممکن است دولت تصمیمی برای ارائه لایحه نداشته باشد لذا 
ما نمی توانیم منتظر دولت بمانیم. تمام ایرادات انتخابات مجلس در 
این طرح اصلاح شده و این طرح به افزایش مشارکت احزاب، الکترونیک 
و  جزائم  به  رسیدگی  و  صلاحیت ها  دقیق  بررسی  انتخابات،  شدن 

تخلفات بعد از برگزاری انتخابات کمک خواهد کرد.
علی خضریان از دیگر موافقان کلیات طرح اصلاح موادی از قانون 
انتخابات مجلس چهل و چهارمین سالروز پیروزی انقلاب اسلامی را 
یادآور شد و گفت: با توجه به تلاش های صورت گرفته در طول ۴۴ سال 
گذشته و کامیابی یا ناکامی هایی که در برخی موارد با آن روبرو هستیم، 
لازم است برای رفع نواقص و یکی از ضعف ها به اصلاح قانون انتخابات 
اسلامشهر  ری،  تهران، شمیرانات،  مردم  نماینده  بپردازیم.  مجلس 
و پردیس در مجلس یازدهم افزود: با توجه به ثبت نام الکترونیکی 
پیش بینی شده در این طرح، امکان راستی آزمایی نامزدها فراهم شده 
و از بروز حواشی بعد از انتخابات جلوگیری می کند. همچنین مشکل 
خرید و فروش آراء با تشکیل هیأت های اجرایی و نظارت مرتفع خواهد 
شد و به سلامت انتخابات کمک می کند. ما نباید فتنه ۸۸ را از یاد ببریم 

لذا باید مراقبت کنیم تا انتخابات مجلس زیر سوال نرود.
وی یادآور شد: نحوه رسیدگی به صلاحیت نامزدها در این طرح 
سامان یافته و زمان رسیدگی و دفاع از کسانی که صلاحیت آنها دچار 
مشکل شده افزایش یافته و فراهم شده است. البته در برخی مواردی 
ایراداتی وجود دارد که در جریان بررسی جزئیات با ارائه پیشنهادات 
اصلاح خواهیم کرد؛ این طرح 77 ماده ای بر مبنای سیاست های کلی 

انتخابات نوشته شده است.

» ابتکار« جزئیات حمله به مجتمع کارگاهی وزارت دفاع را بررسی می کند

حمله ناکام شبانه
ساعت ۲۳:۳۰ شب شنبه )۸ بهمن( سه فروند ریزپرنده از نوع کوادکوپتر به قصد انجام حمله بر فراز یکی از مجتمع های کارگاهی وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح در استان اصفهان به پرواز درآمدند که نهایتا با واکنش به موقع سامانه های پدافندی مستقر در مجموعه این حمله ناموفق و بدون تلفات 

جانی بود و تنها آسیب جزئی به سقف یکی از کارگاه ها وارد شد.

ح اصلاح قانون انتخابات مجلس تصویب شد در جلسه علنی مجلس کلیات طر

وزارت دفاع در 
بیانیه ای اعلام 
کرد: این حمله 
ناموفق شامگاه 

هشتم بهمن 
1401 حوالی 

ساعت ۲3:30 
صورت گرفت 

که با پیش بینی 
ها و تمهیدات 

پدافندی حمله 
ریزپرنده ها با 
موفقیت دفع 

شده

نماینده مردم تبریز در مجلس با اشاره به تبعات مصوبه مولدسازی گفت: 
مجلس به عنوان یک قوه نظارتی باید بتواند بر نحوه اجرای مصوبات شورای 
هماهنگی سران قوا نظارت داشته باشد که عملا با این ترتیب که وجود دارد 
نه تنها مجلس بلکه قوه قضاییه هم نمی تواند نظارت داشته باشد؛ این ها در واقع 

از فرجام خوبی حکایت نخواهد کرد. 
احمد علیرضابیگی نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو در مجلس شورای 
اسلامی در رابطه با مصوبه مولدسازی شورای هماهنگی سران قوا، گفت: بحث 
از طریق  از هزینه های دولت  آن بخشی  از طریق  قرار است  مولدسازی که 
واگذاری اموال دولتی تامین شود چندسالی می شود که با عنوان فروش اموال 

دولت در بودجه می آید اما اکنون وارد فاز متفاوتی شده است.
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در ادامه به تجربه خصوصی سازی ها 
اشاره و خاطرنشان کرد: ما باید در این رابطه به اتفاقاتی که در گذشته در روند 
خصوصی سازی ها رقم خورد و تجاربی که کسب شد، توجه داشته باشیم، وقتی 
در تجربه واگذاری ها و خصوصی  سازی ها با وجود قوانین و مقررات و با آن همه 
هیات و کمیسیون و شرایط دیگر آن نتایج رقم خورد و شکست ها و تلخکامی هایی 
داشتیم که تجربه آن در مقابل چشم جامعه موجود است، بعید نیست که در 

اینجا شاهد اتفاق مشابه و حتی بدتری باشیم.
وی افزود: در این مصوبه شرایطی وجود دارد که می تواند زمینه ساز تکرار 
اشتباهات در روند خصوصی سازی ها باشد و چه بسا شرایطی که در در این 

مصوبه آمده حتی پیامدهای شومی درپی داشته باشد.
به گزارش ایلنا، نماینده مردم تبریز در پاسخ به این سوال که »این شورا در 
شرایط جنگ اقتصادی سال ۹7 تشکیل شد، یکی از مهمترین و پرحاشیه ترین 
مصوباتش هم گرانی بنزین در آبان ۹۸ بود، با گذشت نزدیک به 5 سال چقدر 
لازم است فعالیت این شورا ادامه پیدا کند؟«، اظهار داشت: این شورا براساس 
اختیارات منبعث از اصل ۱۱۰ قانون اساسی تشکیل شده است اما مساله مهم تر 
درباره این شورا این است که باید مسئولیت بپذیرد کمااینکه در مورد حادثه 
بنزین نه رئیس قوه مقننه وقت مسئولیت پذیرفت، نه رئیس قوه قضاییه و نه 

رئیس قوه مجریه که اصلا گفت من بعد از اجرا متوجه شدم.
وی خاطرنشان کرد: نکته مهم دیگر این است که مجلس به عنوان یک قوه 
نظارتی باید بتواند نظارت داشته باشد که عملا با این ترتیب که وجود دارد نه تنها 
مجلس بلکه قوه قضائیه هم نمی تواند نظارت داشته باشد؛ این ها درواقع حکایت 

از فرجام خوبی نخواهد داشت.

علیرضابیگی در واکنش به این مساله که »مصوبات مجلس در دو نهاد 
بررسی می شود اما این شورا با هیچ نظارتی مواجه نیست و این امر باعث شده 
دولت ها موضوعاتی که می دانند در مجلس با سختی مواجه می شود را به این 
شورا ببرند«، گفت: بله، مصوبات مجلس برای اینکه در چارچوب اسلام و 
قانون اساسی باشد از سوی شورای نگهبان و برای اینکه خلاف سیاست های 
بررسی  اجرای سیاست ها  بر  نظارت  عالی  از سوی هیات  نباشد  نظام  کلی 
می شود اما این شورا هرچه لازم بداند را تصویب می کند و بعدا پاسخگو هم 
بنزین داشت و هیچ قوه ای هم  تبعاتی که مثلا طرح گرانی  نیست. مانند 

مسئولیتش را به گردن نگرفت.
نماینده مردم تبریز درخصوص احتمال بروز تخلف و اشتباهات در روند اجرای 
مصوبه مولدسازی، عنوان کرد: اینکه در ابتدا گفتم می تواند پیامدهای شومی 
داشته باشد به همین علت بود، در این مصوبه اصلا کسی نمی تواند مطالبه ای 
داشته باشد یعنی از قبل دارند پیش بینی می کنند که قوانین مغایری که در 
این رابطه وجود داشته ملغی تلقی می شود، اعضای هیات و مجریان مصون 
از تعقیب خواهند بود و مصوبات هم محرمانه است. معنی این مصوبه معلوم 

است که چه اتفاقی خواهد افتاد.

واکنش نماینده تبریز به مصوبه مولدسازی
شورای هماهنگی سران قوا پاسخگو نیست
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